
Kattusseqatigiit Partiiat
04 August 2011                                                                                                        

Med henvisning til § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed føl-
gende spørgsmål til Naalakkersuisut:

Spørgsmål vedrørende tilladelser til kystnært rejsefiskeri for fartøjer på over 500 BT. 
 
(Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer, Kattusseqatigiit Partiiat)

Begrundelse:

6 fartøjer på over 500 BT har i dag dispensation til kystnært rejefiskeri. Dispensationen er an-

giveligt givet efter indstilling fra det såkaldte ”Enoksen-udvalg”.

På baggrund af oplysninger fra fiskere, frygter Kattusseqatigiit Partiiat, at såvel rejebestan-

den som havmiljøet i det kystnære lider hårdt under omfattende fiskeri af større fiskerifartøjer.

På den baggrund anmodes Naalakkersuisut om at besvare følgende spørgsmål:

1. Har Naalakkersuisut foretaget undersøgelser til belysning af de givne dispensationers 

indvirkning på havmiljø og bestande i det kystnære fiskeri?

2. Er der – set i lyset  af besvarelsen af spørgsmål 1 – grund til  at  antage,  at fortsat 

udnyttelse  af  de  meddelte  dispensationer  vil  være  i  overensstemmelse  med  det  i 

grønlandsk miljøpolitik gældende forsigtighedsprincip?

3. Vil det være muligt for Naalakkersuisut at tilbagekalde de givne dispensationer?

4. Hvilke  direkte  økonomiske  konsekvenser  vurderer  Naalakkersuisut,  at  en  sådan 

tilbagekaldelse vil have for hhv. Grønlands Selvstyre og de berørte rederier?

5. Hvilke indirekte økonomiske og beskæftigelsesmæssige konsekvenser vil en sådan 

tilbagekaldelse have for de fabrikker, som i dag aftager isede rejer fra de pågældende 

fartøjer.
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6. Vil  Naalakkersuisut  i  forbindelse  med  fremsættelse  af  forslag  til  ny  fiskerilov 

indarbejde bestemmelser, som udelukker kystnært fiskeri for fartøjer over 500 BT? 
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